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CUIDEM BCN A SANT ANDREU  

TAULA D’ESPAI PÚBLIC DEL BARRI DEL CONGRÉS I ELS INDIANS 

DISTRICTE DE SANT ANDREU 

Data: 21/02/2022  Horari: 18:00 – 20:20 h 

Lloc: Canòdrom (c. de Concepción Arenal, 165) 

 

ORDRE DEL DIA*: 

1. Presentació CuidemBCN 

2. Presentació nova contracta de neteja 

3. Torn de preguntes obert 

TAULA PRESIDÈNCIA: Isabel Loscos (conseller de barri), Giorgio Cavatton (tècnic de barri)  

ASSISTÈNCIA AJUNTAMENT: Sergio Valverde (referent de neteja), Benjamin Gauchia (OCCS / 

referent de CuidemBCN) i Francesc Roma (participació). 

ASSISTÈNCIA CIUTADANIA: 8 persones presencialment 

Entitats presents: Lluïsos d’Horta / Sant Andreu   

 

COMENTARIS DE LA CIUTADANIA SOBRE EL PLA CUIDEM BARCELONA I LA NOVA CONTRACTA 

DE NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS: 

 Un sector comenta que l’atenció ciutadana funciona molt bé, sobretot el telèfon 

d’atenció 

 Un altre sector considera que la nova contracta de neteja no funcionarà perquè cada 

departament té estructures diferents. 

Quant a la neteja i la recollida de residus: 

 Preocupació amb les estadístiques de reciclatge, es creu que són massa optimistes. 

 Els contenidors no es netegen prou, sobretot el terra sota que només es neteja dos 

cops a l’any. 

 Molts contenidors tenen desperfectes i quan es trenquen les guies del terra no es 

reparen. 

 Hi ha disconformitat amb els nous contenidors, hi hauria d’haver més contenidors 

d'orgànic i menys de rebuig i haurien de ser més petits. Si hi ha molts de rebuig, no es 

fomenta el reciclatge. 

 Hi ha massa papereres a Barcelona, això fomenta que no es recicli. 
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 La recollida selectiva a Sant Andreu no funciona.  

 S'hauria de fer una política de retorn de materials reciclables com es fa en altres 

països europeus. Si retornes plàstic, vidre o alumini se't tornen diners. 

 Les deposicions dels gossos al barri no es netegen correctament, només es fa a la nit i 

durant el dia està tot brut, la zona del canòdrom hauria de ser d’actuació preferent. 

 Els coloms embruten molt certes zones i no es preveu ni es neteja suficient. En concret 

al Monument de Ferran i Clúa.  

 El veïnat demana més multes i actuació de la Guardia Urbana enfront de l’incivisme, 

sobretot amb el tema gossos. Un veí del carrer de Can Ros diu que el carrer i la 

mateixa plaça del Canòdrom són un gran Pipi-Can, diu que a la passejada es podria 

valorar demanar l’ampliació de la neteja especial que està programada als carrers de 

Felip II i Garcilaso. 

 Es proposa un nou punt verd a l’aparcament del carrer de Dublín semblant al de 

Sagrada Família.  La proposta genera debat i s’emplaça a la passejada.  

 Hi hauria d’haver una compensació econòmica per la gent que recicla bé. 

Quant a parcs i jardins: 

 Preocupa el manteniment de parcs infantils. 

 A parcs i jardins es talen molts arbres però no es replanten, hi ha zones on fa tres anys 

que hi ha el forat només. 

 Hi ha un munt d’escocells que estan plens de ciment. N’hi ha molts al davant de 

l’Opencor i al carrer Jordi de Sant Jordi. 

 

Respostes: 

 Les estadístiques de neteja estan arrodonides a l’alça, actualment Barcelona té 

penalitzacions per part d'Europa per no complir els estàndards de reciclatge.  

 A Sant Andreu hi haurà tres equips de suport que poden actuar quan hi hagi alguna 

cosa que no va bé en la neteja de contenidors, però es mantindrà la neteja del terra 

sota contenidors a dos cops l’any. A més el contenidor es netejarà dins d’un camió, 

per dins i per fora.  

 Les problemàtiques de neteja com són els coloms, gossos o pintades es poden 

visualitzar durant la passejada que es realitzarà, donar visibilitat i estudiar com 

solucionar-ho.  

 Existeix una aplicació mòbil anomenada “Barcelona a la butxaca” on els veïns  poden 

avisar de les problemàtiques i se solucionaran ràpidament. 

 Dins d’aquest programa s’ha creat un Comitè de manteniment específic per a tota la 

ciutat. 

 La Guàrdia Urbana forma part d’aquest pla integral i poden intervenir amb el tema 

dels gossos, encara que és difícil agafar a la gent infraganti. 
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 Per controlar la població de coloms es col·loquen trampes i menjar especial, però hi ha 

molta gent que els alimenta. Per evitar això es requereixen campanyes de 

conscienciació i accions comunitàries. 

 La nova contracta millorarà les coses, però és necessari una col·laboració entre veïnat, 

Ajuntament i mitjans de comunicació per tal de conscienciar a la gent. 

 El sistema de retorn no és perfecte, hi ha ciutats europees que ho tenen implantat i 

estan més brutes que Barcelona. A Barcelona tenim l’incentiu de la reducció de la taxa 

de residus segon les visites anuals al punt verd. 

 El nou Pla del Verd busca augmentar el verd a Barcelona i reduir les zones de 

paviment. Hi ha la previsió de plantar mil arbres a la ciutat, a les passejades es podrà 

cercar els llocs per plantar-ne.   

 S’aprofita per explicar el projecte dels escocells. Davant la proposta per part de les 

veïnes de fer-ho al carrer de les Acàcies, els tècnics comenten que divendres passat 

n’hi havien plantat 4. 

 

 

 

 


